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Lucie BORHYOVÁ, moderátorka
--------------------
Osud unikátního výukového centra pro nevidomé se po čtrnácti letech existence zřejmě naplní. Institutu, který u nás
začal učit slepé lidi orientovat se v prostoru a díky tomu i samostatně žít, totiž došly peníze. A zatím se zdá, že ho
nezachrání ani mezinárodní věhlas.

Alena KOVÁŘOVÁ, redaktorka
Martina KUZDASOVÁ, redaktorka
redaktorka
--------------------
Prostory, kde je absolutní tma. Sama jsem vyzkoušela, jak těžké je odhodlat se vůbec udělat krok. Ztratíte jakoukoliv
jistotu.

Jaroslava ŽÁKOVÁ, nevidomá
--------------------
Já jsem odmítala chodit ven. Jsem říkala, že nebudu chodit ven, že prostě budu jenom doma.

Alena KOVÁŘOVÁ, redaktorka
Martina KUZDASOVÁ, redaktorka
redaktorka
--------------------
Nevidomé, i paní Jaroslavu, učí v institutu nebát se prostoru. Ze strachu totiž ztrácejí při chůzi rovnováhu. Učí je třeba
udržet přímý směr, protože slepí lidé mají tendenci chodit ve spirále. Navíc centrum školí i instruktory pro lidi, kteří žijí ve
tmě. Je u nás jediným mezinárodně uznaným výukovým centrem s takovým zaměřením. Jenže nikdo neví, jak dlouho
ještě bude.

Pavel WIENER, ředitel Institutu rehabilitace zrakově postižených
--------------------
Prostě nemáme teď vůbec žádný peníze.

Alena KOVÁŘOVÁ, redaktorka
Martina KUZDASOVÁ, redaktorka
redaktorka
--------------------
Letos mu ministerstvo školství nedalo ani korunu, a tak zakladatel institutu má od resortu vyznamenání za vynikající
výsledky, ale nemá peníze na to, aby v nich pokračoval.

Kateřina BÖHMOVÁ, mluvčí Ministerstva školství ČR
--------------------
Ministerstvo školství nemá vůči institutu žádné závazky, protože ten nemá oficiálně akreditovaný žádný studijní obor.
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Alena KOVÁŘOVÁ, redaktorka
Martina KUZDASOVÁ, redaktorka
redaktorka
--------------------
Ministerstvo si s takovým odhalením dalo podle Wienera pěkně na čas. Po celou dobu existence šly peníze do institutu
právě odtud. Nepomohly ani žádosti od děkana 1. Lékařské fakulty Univerzity Karlovy, která vzala institut pod svá křídla,
ani primáře oční kliniky.

Kateřina BÖHMOVÁ, mluvčí Ministerstva školství ČR
--------------------
Někdo pro nás právní subjekt musí zažádat o tu dotaci a pro nás je tímto Univerzita Karlova a pan rektor.

Alena KOVÁŘOVÁ, redaktorka
Martina KUZDASOVÁ, redaktorka
redaktorka
--------------------
Jednorázová dotace prý ale situaci stejně nevyřeší, zaručuje peníze jen na půl roku. A tak by se institut po tom, co se
musel nedávno přestěhovat, nemohl pustit ani do obnovení školícího centra.

Pavel WIENER, ředitel Institutu rehabilitace zrakově postižených
--------------------
My musíme teď ještě počkat tak maximálně týden a pak to začít rozprodávat.

Alena KOVÁŘOVÁ, redaktorka
Martina KUZDASOVÁ, redaktorka
redaktorka
--------------------
Tím by se po čtrnácti letech nad institutem definitivně setmělo. Alena Kovářová a Martina Kuzdasová, televize Nova.


